
 Akademický senát UK FTVS 
 
     
 Č.j.: AS-06/2016 
 Zápis z řádného zasedání ze dne 17. 05. 2016 v 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Zahálka, Hojka, Hráský, Coufalová, 
Panská, Jelen, Novotná, Pokorná, Jebavý, Malá, Dvorský, Harbichová 
Studentská komora (s): Pecinová, Omcirk, Brtník, Ižovská, Anděrová, Bujnovský 
Omluveni: Thiel (s) 
Nepřítomní: / 
Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Vindušková, Zelenka 
 

 
1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem zasedání. 
Hlasování o programu zasedání 17. 5. 2016: (19-0-0) (pro-proti-zdržel se). 
Usnesení 01/05/2016: AS UK FTVS schválil program zasedání 17. 5. 2016. 
 

2. Projednání a schválení zápisu z ustavujícího zasedání dne 5. 4. 2016 a z řádného 
zasedání dne 5. 4. 2016 
Předseda Heller seznámil senátory s návrhem zápisu z ustavujícího zasedání dne 5. 4. 2016 
a z řádného zasedání dne 5. 4. 2016.  
Hlasování o zápisu z ustavujícího zasedání dne 5. 4. 2016: (18-0-1). 
Usnesení 02/05/2016: AS UK FTVS schválil zápis z ustavujícího zasedání dne 5. 4. 2016. 
 
Hlasování o zápisu z řádného zasedání dne 5.4. 2016: (18-0-1) 
Usnesení 03/05/2016: AS UK FTVS schválil zápis z řádného zasedání dne 5. 4. 2016. 
 

3. Vystoupení vedení fakulty 
Děkanka informovala o výjezdním zasedání vedení fakulty ve Stráži. Nejbližším cílem je 
dokončení organizačního řádu. Informovala o plánovaných schůzkách s odborovými 
organizacemi. Zmínila problém s vykazováním publikací při podílu více pracovišť. 
Informovala o projektu Primus, který bude dotovaný univerzitou, ale musí zde být finanční 
spolupráce fakulty. Zmínila problém velkého počtu doktorandů, ale jejich malé publikační 



činnosti. Školitelé by měli být schvalováni vědeckou radou fakulty. Dále je zde problém 
externích školitelů s externími doktorandy, kteří zde studují. Řešila se také otázka, zda 
doktorand může či nemůže vést výuku. Dále byl na výjezdním zasedání probírán projekt 
UNCE a otázka přípravy nového jednacího řádu. Rigorózní práce by měly souviset 
s problematikou řešící se na fakultě. Dále děkanka zmínila problematiku knihovny, bude 
evidence rešerší. Na fakultě přibude místnost pro zahraniční studenty. Řešila se nízká 
mobilita studentů, webové stránky na anglickém jazyce, které jsou ve velmi špatném stavu, 
komunikace proděkanů s vedoucími kateder a nový název univerzity (místo Univerzita 
Karlova v Praze by měla být Univerzita Karlova). Hodnotící systém pracovníků by se měl 
dále upravovat. Je zde otázka IT a jeho rozvoje. Dále se na zasedání řešila role tajemníka, 
smluv fakulty, archivování. 
Senátor Zahálka ocenil tendenci zlepšovat stav doktorandského studia a zeptal se na 
zapojování doktorandů do grantů, zda toto nějak nezakomponovat do přijímacího řízení. 
Děkanka uvedla, že samozřejmě je pro všechny přínosné zapojovat studenty. Senátor Hojka 
uvedl, že toto formálně u přijímacího řízení je. Proběhla diskuse ohledně doktorandského 
studia.  
 

4. Projednání a schválení návrhu Organizačního řádu UK FTVS 
Předseda legislativní komise Kaplan přiblížil výsledky jednání legislativní komise (viz zápis 
legislativní komise). Senátor Zahálka upřesnil, že v zápise jsou uvedeny pozměňovací 
návrhy. Senátor Hojka uvedl, že nebyl čas na prostudování navržených pozměňovacích 
návrhů a doporučil toto projednat na dalším zasedání. Senátor Zahálka uvedl, že zde nedošlo 
k žádným systémovým změnám. Senátor Hojka zmínil, že i ve studijní komisi se 
organizačním řádem zabývali, takže by své připomínky přidali. Senátor Jelen navrhl, aby 
byla stanovena lhůta na shromáždění pozměňovacích návrhů, abychom na příštím zasedání 
už mohli o organizačním řádu hlasovat. Předseda Heller informoval, že je tedy třeba zaslat 
připomínky do konce týdne tajemnici AS UK FTVS a bod bude řešen na dalším zasedání 
AS UK FTVS. 
 

5. Projednání a schválení Návrhu rozpočtu UK FTVS na rok 2016 
Tajemník Zelenka přiblížil navržený rozpočet, který musí být navrhován jako vyrovnaný. 
Ztráta z hlavní činnost je navrhována na 3,2 mil. Kč, což je nejnižší v porovnání s minulými 
roky. Předseda ekonomické komise Jelen se vyjádřil, že ekonomická komise doporučuje 
schválení, ale vyjádřila se, že není známa metodika úprav mzdových prostředků. Otázka 



byla na rozpočtování pro jednotlivé pracoviště, tajemník vysvětlil, že toto rozpočtování není 
součástí celkového rozpočtu, ale může být zveřejněno. Senátor Hojka se zeptat, zda se 
schvaluje předložený rozpočet nebo i rozdělení na jednotlivé katedry. Senátor Zahálka 
vysvětlil, že akademický senát schvaluje jen to, jak rozpočet byl sestaven a že není ztrátový. 
Senátorka Pokorná se zeptala na bod snížení mzdových předpisů, což ovlivňuje pracovně 
právní vztahy. Tajemník uvedl, že každý vedoucí předkládá návrh své katedry a musí 
navrhnout změny. Pokud pracovník změny navržené vedoucím neakceptuje, tak se to 
postoupí výše a řeší individuálně. Senátorka Malá se zeptala, jak je ošetřeno to, aby se 
schodek v rozpočtu nevyskytl i příští rok. Senátor Zahálka uvedl, že metodika se schvaluje 
každý rok. Proběhla diskuse ohledně příspěvku z univerzity. Senátorka Coufalová se zeptala 
na nájemné fakulty humanitních studií, tajemník odpověděl, že zde je nájemné dle cenové 
mapy. Senátor Dvorský se zeptal na dorovnání mezd z rezervního fondu. Tajemník uvedl, že 
toto by eventuálně možné bylo. Senátor Jelen uvedl, že se zde neřeší počet pracovníků, 
neboť před dvěma lety bylo přijato 12 pracovníků na plný pracovní poměr, kteří se zde 
nějak rozptýlili. Tajemník uvedl, že tyto zaměstnance někdo přijal a ve většině případů na 
dobu neurčitou a tudíž mají běžný pracovně právní vztah jako ostatní pracovníci. Senátorka 
Malá se zeptala na předpokládaný úbytek v počtu samoplátců, kteří také přinášeli peníze do 
rozpočtu. Tajemník odpověděl, že toto nelze odhadnout. Senátor Kaplan se zeptal na 
vnitropodnikové výnosy. Tajemník uvedl, že zde nejsou výnosy z nájemného, je zde 
zahrnuta pouze výuka. Senátor Dvorský upozornil na tlak na vedoucí kateder, kteří musí 
zajistit výuku studentů a potýkají se se snížením finančním limitem pro katedru. Proběhla 
diskuse ohledně mzdových prostředků kateder. Senátor Hojka navrhl na příštím zasedání 
informovat o rozvržení prostředků jednotlivým katedrám. 
Hlasování o Návrhu rozpočtu UK FTVS na rok 2016: (17-1-2) 
 
Usnesení 04/05/2016: AS UK FTVS odsouhlasil Návrhu rozpočtu UK FTVS na rok 2016. 
 

6. Projednání Plánu investičních záměrů a čerpání FRM UK FTVS na léta 2016-2017 
Tajemník Zelenka přiblížil Plán investičních záměrů a čerpání FRM UK FTVS na léta 2016-
2017. Je to v podstatě nadstavba rozpočtu. Senátor Jelen se zeptal na tiskárnu, tajemník 
uvedl, že bude do několika dnů. Senátorka Pokorná se zeptala na střešní otevřenou 
multifunkční tělocvičnu. Tajemník uvedl, že toto by bylo v případě výstavby kampusu. 
Senátor Kaplan se zeptal na iluminaci polyfunkční sportovní plochy, zda by toto nebylo 
vhodné odsunout, neboť pro výuku to není nezbytně nutné. Tajemník uvedl, že je zde 



omezeno využití plochy nájemci. Senátor Jelen se zeptal na výměnu povrchu venkovního 
hřiště. Tajemník uvedl, že jsou zde již delší dobu stížnosti na kvalitu a dále se platí velké 
náklady na údržbu. 
Akademický senát UK FTVS projednal Plán investičních záměrů a čerpání FRM UK FTVS 
na léta 2016-2017. 

 
7. Návrh změny Přílohy č. 2 Statutu UK –  Organizační řád  

Předseda AS UK FTVS Heller uvedl, že je zde návrh na změnu názvu 2. lékařské fakulty na 
název Lékařská fakulta Motol. Předseda legislativní komise Kaplan se vyjádřil za 
legislativní komisi, že každá fakulta má právo na změnu názvu, ale upozorňuje, že s tím 
mohou být spojeny velké náklady. Senátor Zahálka informoval, že toto bylo projednáváno i 
na AS UK, kde k tomu byla velká diskuse. Uvedl, že bychom primárně měli nechat 
rozhodnutí na lékařských fakultách. 
 
Usnesení 05/05/2016: AS UK FTVS konstatuje, že každá fakulta má právo na jakoukoli 
změnu a zároveň preferuje dohodu mezi všemi lékařskými fakultami UK. 
 

8. Projednání reakreditací 
Předseda studijní komise Hojka přiblížil návrhy studijní komise k reakreditacím. 
Proděkanka Vindušková souhlasila s uvedenými návrhy na změny. Senátorka Panská 
uvedla, že studenti kombinovaného studia jsou velmi nespokojení s výukou. Proběhla 
diskuse ohledně kombinovaného studia a reakreditací. 
 

9. Stav a strategie rozvoje IT na UK FTVS 
Předseda Heller navrhl odsunutí tohoto bodu na příští zasedání AS UK F´TVS.  
Hlasování o přesunutí bodu Stav a strategie rozvoje IT na UK FTVS: (19-0-1) 
Plénum odhlasovalo přesunutí tohoto bodu na další zasedání AS UK FTVS. 
 

10. Různé 
Nikdo z přítomných neměl žádné náměty a připomínky. 
 

Zapsala: Coufalová 
 Za AS UK FTVS 
 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 



 
Na vědomí:  doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 
        Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 
            PaedDr. Jitka Vindušková, CSc., proděkanka UK FTVS 


